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[Holger Hansen.] 
beredelseseksamen ved private gymnasie- 
skoler og ikke heller for nærværende er 
nogen reelle planer om noget sådant for det 
kommende skoleår. Jeg er, siden udvalget 
afsluttede arbejdet med dette lovforslag, 
blevet gjort bekendt med, at der arbejdes 
med planer om oprettelse af private HF- 
kurser for det følgende skoleår, altså skole- 
året 1969-70. Jeg vil gerne spørge under- 
visningsministeren, om han i givet fald vil 
stille forslag i god tid, således at de nødven- 
dige ændringer af tilskudslovene kan ske, i- 
fald der bliver realitet i de undersøgelser, 
der nu pågår. 

Undervisningsministeren (Helge Larsen): 
Det er rigtigt, at der endnu ikke for mini- 
steriet har foreligget ønske om oprettelse 
af HF-kurser ved private gymnasier, og der 
vil heller ikke blive oprettet nogen i skole- 
året 1968-69. Skulle der være ønske om, at 
man også kunne oprette dem ved private 
gymnasier, vil der ikke fra ministeriets side 
være noget i vejen for at foreslå den æn- 
dring til tilskudsloven, som vil være nød- 
vendig. 

K. B. Andersen: I anledning af ministerens 
udtalelse om eventuelle kurser på private 
gymnasier vil jeg gerne bede ministeren 
bekræfte det, som jeg tror vi er helt enige 
om: at med denne nye uddannelse er det 
vældig vigtigt, at kvalitetskravene holdes 
meget højt uden hensyn til, hvor disse kursus 
lægges. Det har tidligere været udtrykt så- 
dan, at denne nye uddannelse ikke måtte 
bruges til redningsplanke for nogen insti- 
tutioner. Jeg går ud fra, at ministeren er 
enig heri. 

Undervisningsministeren (Helge Larsen): 
Jeg er ganske enig i denne bemærkning. 

Bernhard Baunsgaard: I anledning af den 
lille ordveksling, der nu har været om til- 
skud til HF-kurser, minder jeg om den 
diskussion, vi havde ved anden behandling, 
hvor jeg gjorde opmærksom på, at vi i givet 
fald ville få 4 forskellige sæt regler at give 
tilskud efter; jeg håber derfor, at ministeren 
vil kunne sammenarbejde reglerne. 

.Hermed sluttede forhandlingen., 

Lovforslaget 
vedtoiJes enstemmigt med 130 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om gymnasieskoler. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 31) 
findes i tidenden sp. 2581). 

rJ 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 131 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om fordeling af udgifterne til 
statsskoler og kommunale gymnasieskoler. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 32) 
findes i tidenden sp. 2581). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 131 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om ud- 
lån til arbejderboliger på landet. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
100) findes i tidenden sp. 1587, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 243). 
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Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
n i n g e n . . . . . . .  

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
get og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

A. W. Larsen: Ja, jeg skal ikke komme 
med nogen bemærkninger til selve lovfor- 
slaget, men der var en lille ting, som blev 
rejst ved førstebehandlingen, og som jeg 
synes må klares her ved anden behandling. 
Det er spørgsmålet om rentestigning for 
enker efter ejere af disse landarbejderboli- 
ger. Her udtalte landbrugsministeren vel- 
vilje med hensyn til at få ordnet dette for- 
hold, så enkerne ikke kommer til at svare 
den forhøjede rente, og jeg vil gerne spørge 
landbrugsministeren, om han her ved anden- 
behandlingen vil give tilsagn om., at dette 
kan blive ordnet. Det er ikke noget, der vil 
påføre staten store udgifter, da det ikke er 
så mange tilfælde, det drejer sig om, men 
det er noget, som i hvert fald rammer tem- 
melig hårdt de få steder, hvor det bliver 
effektivt. Jeg vil som sagt bede landbrugs- 
ministeren om her ved anden behandling 
at bekræfte, at den administrative praksis 
på dette område bliver lagt om. I 

Landbrugsministeren (P eter Larsen): Jeg 
vil gerne takke udvalget for den enstem- 
mige indstilling og til hr. A. W. Larsen sige, 
at jeg er helt enig i det uholdbare i den stil- 
ling, enkerne har, og vil gerne her give til- 
sagn om, at vi administrativt får ændret på 
disse forhold, således at de bringes i overens- 
stemmelse med de regler, som vi har søgt 
at tilvejebringe vedrørende udlån til stats- 
husmandsbrug. Jeg er helt enig i, at vi må 
finde en lige så rimelig ordning'på dette om- 
råde, og vil som sagt gerne bekræfte, at vi 
vil søge spørgsmålet klaret på en for enkerne 
hensigtsmæssig måde. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

§§1-7 
vedtoges uden afstemning. ; . 

Ændringsforslaget, § 8, således ændret, og 
§§ 9 og 10 
vecltoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
vedtoges uden af stemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, bétragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
I 
' Anden behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om beskyttelse :af forædlerrettig- - 
heder for -planter. 

(Første: behandling af lovforslaget (nr. 24) 
findes i tidenden sp. 543, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 255). , 

Der var stillet 3 ændringsforslag i be- 
tænkningen. ; . 

Uden for. betænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den følgende' sag på ..,dagsordenen, nem- 
lig: 

Ånden behandling af forslag til lov, om han- 
del med frø og planter. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
25) findes i tidenden sp. 543, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 255). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. v 

Lovforslagenes paragraffel;, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagenes 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Robert Christensen: Jeg skal på udvalgets 
vegne redegøre for behandlingen af dé ; to 


